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Nyomtatott és online sajtó 
 

Orbán Viktor: Sok százezer család kerülne nagyon nehéz helyzetbe, ha Ukrajnát 

felvennék az EU-ba 
2025. április 25. – Magyar Nemzet 

Háborús időkben, amit a harcoló felek és a nyugati civilizáció kaphatnak, a legnagyobb örökség 

a béke. Ferenc pápa a béke embere volt. Rendíthetetlenül bátor ember volt, hiszen a béke 

mellett kiállni magával hozza a támadásokat is – emlékezett a húsvét hétfőn reggel elhunyt 

Ferenc pápára Orbán Viktor miniszterelnök a Kossuth rádió reggeli műsorában. A kormányfő 

felidézte: mielőtt Donald Trump amerikai elnök lett volna, csak ketten álltak ki következetesen 

a béke mellett, Magyarország és a Vatikán. A háborúpárti hálózat az elmúlt években 

folyamatosan tűz alatt tartotta a szentatyát, hogy adja fel háborúellenes álláspontját, de nem 

tette. Az ő támogatása természetfeletti súlyt adott az igazságnak és a békének. Az ukrán 

csatlakozásról szólva azt mondta: hogy Ukrajna mikor lesz uniós tag, az tőlünk, magyaroktól is 

függ. – Egész Európába kiment a parancs Brüsszelből. Minden párt, amely az Európai 

Bizottságot támogatja, arról beszél, hogy Ukrajnát fel kell venni az unióba. A magyar ellenzék 

erről szervezett is egy szavazást – emlékeztetett a kormányfő. Hozzátette: ez Magyarországon 

is egy élő vita. Az ellenék támogatja Ukrajna uniós csatlakozását, a magyar kormány azonban 

mást mond, szerintük ez tönkretenné a magyar gazdaságot. 

 

Orbán Balázs: a baloldali sajtó elferdített tényekkel indított támadást a Voks 

2025 kampány ellen 
2025. április 24. – MTI, Magyar Nemzet, Demokrata, Mandiner, PestiSrácok.hu 

A baloldali sajtó elferdített tényekkel indított támadást a Voks 2025 kampány ellen - írta Orbán 

Balázs, a miniszterelnök politikai igazgatója a Facebook-oldalán csütörtökön. Orbán Balázs 

kifejtette: Ukrajna európai uniós csatlakozása komoly gazdasági terhet jelentene mind 

Európának, mind Magyarországnak. "Mégis, a baloldali sajtó úgy tagadja a negatív gazdasági 

következményeket, mintha ezért kapná a fizetését, és úgy kampányol Ukrajna uniós 

csatlakozása mellett, mintha kötelezően kiadott feladatot kellene teljesítenie (Hm, lehet, hogy 

tényleg erről van szó?)" - írta a miniszterelnök politikai igazgatója. Orbán Balázs a baloldal az 

egyik legsúlyosabb csúsztatásának ítélte, hogy az oda tartozók párhuzamot vonnak a 2004-es 

kettős állampolgársági népszavazás és a jelenlegi véleménynyilvánító szavazás között. Azt írta: 

akkor a baloldal egy magyarellenes kampányt folytatott, amelynek keretében a határon túli 

magyarokat állította szembe az anyaországiakkal. Most azonban a kormány éppen a magyar 

emberek érdekét képviseli, amikor felhívja egy súlyos gazdasági, biztonsági és társadalmi 

következményekkel járó uniós bővítési javaslat veszélyeire a figyelmet. "A kettőt csak 

rendkívüli rosszindulattal lehet egy lapon emlegetni" - szögezte le. 
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Új kulturális teret avatnak ifjúsági projektek számára Sepsiszentgyörgyön 
2025. április 24. – Krónika 

A Sepsiszentgyörgyi Polgármesteri Hivatal az Andrei Mureșan Színházzal, az Osztrák 

Kulturális Fórummal és a Liszt Intézet Sepsiszentgyörggyel partnerségben új kulturális teret 

hoz létre. A kulturális és ifjúsági projektek tere ünnepélyes megnyitóját a Dohánygyárban 

tartják április 25-én, pénteken 17 órakor. A Kulturális és ifjúsági projektek tere ünnepélyes 

megnyitójára a sepsiszentgyörgyi Dohánygyárban kerül sor április 25-én, pénteken 17 órakor. 

Amint a Liszt Intézet Sepsiszentgyörgy közleményében szerepel, az intézet az EUNIC 

együttműködésében a Mikrokozmosz – Bevezetés Bartók Béla világába című, a Külgazdasági 

és Külügyminisztérium (KKM) és az MTA Bartók Archívuma szakmai közreműködésével 

létrejött tárlattal, valamint Ambrus Sándor (zongora) és Ráduly Zsófia (hegedű) Bartók-

interpretációival vesz részt az eseményen.Bartók Béla születésének 144. évfordulójára 

emlékezve a Mikrokozmosz – Bevezetés Bartók Béla világába című kiállítás célja, hogy itthon 

és külföldön egyaránt ráirányítsa a figyelmet Bartók szellemi örökségére, valamint arra, hogy 

életműve méltó helyet kapjon nemcsak a koncertpódiumokon, hanem a zeneoktatásban is.  

 

Öt érdemes személynek adnak Pro Urbe díjat Sepsiszentgyörgyön 
2025. április 24. – maszol.ro 

Idén hadmérnök, festőművész, helytörténész, turisztikai szakember kapja meg a város 

legrangosabb elismerését és post mortem kitüntetést is kiosztanak a rendszerváltás utáni első 

sepsiszentgyörgyi polgármesternek, döntött a helyi önkormányzat illetékes bizottsága. A 

városháza felhívására a magyar és román közösségtől 14 javaslat érkezett a Pro Urbe díj 

odaítélésére érdemes 70 éven felüli személyekről, akik munkásságukkal öregbítették 

Sepsiszentgyörgy hírnevét. A képviselőtestület a jelöltek nagy számára való tekintettel öt 

személynek ítéli oda a díjat, amelyből rendszerint évente egyet adnak át. Idén a város 

legrangosabb elismerésében részesül Csáky Ernő hadmérnök, a sepsiszentgyörgyi Teletár 

műszaki kismúzeum alapítója; Vinczeffy László festőművész, a Székely Nemzeti Múzeum 

restaurátora; Demeter Lajos helytörténész, a Bod Péter Megyei Könyvtár munkatársa és 

Herman Rosner turisztikai szakember, aki sokat tett a haláltáborokba hurcolt 

sepsiszentgyörgyi zsidók emlékezetének őrzőjeként. Rajtuk kívül post mortem Pro Urbe díjat 

ítéltek Gajzágó Márton újságírónak, a város rendszerváltás utáni első polgármesterének. 

 

Két napon át Csíkszereda a magyar agrártudomány fővárosa 
2025. április 24. – MTI, maszol.ro, szekelyhon.ro, Krónika 

Megnyitóünnepséggel kezdődött csütörtökön az Országos Tudományos Diákköri Konferencia 

(OTDK) Agrártudományi Szekciója Csíkszeredában. Az eseményen részt vett dr. Nagy István, 

Magyarország Kormányának agrárminisztere, aki a megnyitót követően a szervezőkkel közös 

sajtótájékoztatón osztotta meg gondolatait a tudományos tanácskozásról. „Összetartozunk. A 

tudomány és a magyar nemzet is határtalan. (…) A 37. Országos Tudományos Diákköri 

Konferencia agrárszekciójának rendezvénye mindnyájunk számára egyedi és olyan élményeket 

tartogat, amelyek nem voltak korábban” – emelte ki dr. Nagy István magyarországi 
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agrárminiszter a sajtóeseményen. A magyar tárcavezető véleménye szerint „a kihívásokra 

válaszokat kell keresni, a válaszok pedig a tudományban rejtőznek”. Hozzáfűzte: az említett 

válaszokat a konferencián előadó diákok kutatásaiban lehet megtalálni, ezekre az 

eredményekre pedig nagy szüksége van az agrárágazatnak. 

 

Határokon átnyúló kulturális híd Arad és Békéscsaba között 
2025. április 24. – Nyugati Jelen 

Az Arad Megyei Kulturális Központ (CCJA) és a békéscsabai Munkácsy Mihály Múzeum 

(MMMB) újabb határon átnyúló együttműködésbe kezdett a kulturális értékek népszerűsítése 

és a fiatalok bevonása érdekében. A Sculpture and museum: creation and exhibition 

(Szobrászat és múzeum: alkotás és kiállítás) elnevezésű projekt, rövid nevén MutualTrust Cas-

Bek, hivatalosan 2025. február 25-én indult, és a 241 270 eurós költségvetésű kezdeményezés 

az Interreg VI-A Románia–Magyarország Program keretében valósul meg. A program fő célja, 

hogy a határ két oldalán élő fiatalokat – Arad és Békéscsaba térségéből – közelebb hozza a 

közös kulturális örökséghez. A 12 hónapon át tartó projekt során a résztvevők nem csupán 

kiállításokat tekinthetnek meg, hanem aktívan részt is vesznek alkotóműhelyekben. A 

fiatalokat közös szobrászati és festészeti workshopok várják, amelyek során egyszerre 

ismerkedhetnek meg a múlt és jelen művészeti technikáival, miközben személyes 

kapcsolatokat is építenek a másik országból érkező társaikkal. 

 

Sepsiszentgyörgyön szevezik Románia legnagyobb sporteseményét – Antal 

Árpád polgármesterrel beszélgettünk 
2025. április 24. – maszol.ro 

Románia legnagyobb sporteseményét, a 2025-ös IIHF divízió I/A jégkorong-világbajnokságot 

idén Sepsiszentgyörgyön rendezi meg a Nemzetközi és a Román Jégkorong Szövetség – ez egy 

olyan rendezvény, amely nemcsak sporttörténeti jelentőségű, hanem mélyen összefonódik a 

város közösségi szellemével is. Antal Árpád, Sepsiszentgyörgy polgármestere beszélt arról, mit 

jelent ez a mérföldkő a város életében, miért különleges ez a város életében, és hogyan válik 

egy sporteseményből valódi közösségi élmény. 

        
Újabb törvényt módosítana a Magyar Szövetség a gyűlöletbeszéd ellen 
2025. április 24. – ma7.sk, felvidek.ma, Új Szó  

Csütörtökön a Magyar Szövetség (MSZ) székházában Őry Péter, a párt alelnöke és Nagy Dávid, 

az MSZ jogi szakértője tartott sajtótájékoztatót, amelyen beszámoltak az aznapi 

belügyminisztériumi találkozójukról, illetve a párt által kezdeményezett új törvénymódosítási 

javaslat részleteiről. A belügyminisztérium a közeljövőben módosítani készül a 

szabálysértésekről szóló törvényt. Erre reagál a magyar párt azzal a kezdeményezéssel, hogy 

tegyék lehetővé az utóbbi időben is gyakran tapasztalható, sportpályákon belüli, illetve kívüli 

magyarellenes vagy más kisebbségeket sértő rigmusok határozottabb és törvényileg jobban 
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konkretizált szankcionálását. Abban a sportrendezvények szervezéséről szóló törvényben 

elvégzendő módosításokra tettek javaslatot, elsősorban abból kiindulva, hogy a mai napig 

megszokott kísérőjelensége egy-egy DAC-meccsnek vagy más magyar indentitású csapat 

mérkőzésének Szlovákiában, hogy az ellenfél szurkolói magyarellenes rigmusokat kántálnak 

vagy magyarellenes tartalmú molinókat, feliratokat mutatnak be. 

 

Lesz-e Forró Krisztián nemzetiségi tanácsadó? Kérdésünkre Peter Pellegrini 

államfő válaszolt 
2025. április 24. – ma7.sk, felvidek.ma, Új Szó  

Megerősítette galántai látogatása alkalmával Peter Pellegrini államfő, hogy tárgyal Forró 

Krisztiánnal a nemzetiségi tanácsadó posztról. A köztársasági elnök kifejtette, ma már inkább 

a nemzetiségi közösség szót használják politikai berkekben a kisebbség szó helyett. Galánta 

polgármesterével, Kolek Péterrel infrastrukturális beruházásokról tárgyalt. Peter Pellegrini 

államfőtől galántai látogatása alkalmával kérdeztük meg, igazak-e az információk, hogy Forró 

Krisztiánnal tárgyal a nemzetiségi tanácsadói poszt betöltéséről. Forró Krisztiánnal az 

államfővel való találkozásunk előtt telefonon beszéltünk, ő is megerősítette, hogy tárgyalások 

folynak az államfővel. „Az államfőválasztások első és második köre között már tárgyaltunk 

erről a kérdésről Forró Krisztiánnal. A választások után újra találkoztam vele. Akkor abban 

maradtunk, hogy az ügyben való tárgyalásokat felfüggesztjük, mert akkor még Forró Krisztián 

pártelnök, aktív politikus volt, aki reális politikai tevékenységet folytatott. Most, hogy Forró 

Krisztián már nem pártelnök, újra megnyitottuk a tárgyalásokat arról, válhatna-e Forró 

Krisztiánból nemzetiségi tanácsadó. A nemzetiségi tanácsadó természetesen nemcsak a 

magyar nemzetiségű polgárokat képviseli, hanem a Szlovákiában élő összes nemzetiséget. Ma 

már nem kisebbség, hanem a nemzetiségi közösség kifejezést használjuk” – felelt portálunknak 

a nemzetiségi ügyekben feltett kérdésre Peter Pellegrini. 

 

Érsekújvárott vette kezdetét a 32. Tompa Mihály Országos Vers- és Prózamondó 

Verseny 
2025. április 24. – ma7.sk  

Ezúttal Érsekújvár ad otthont a rangos országos megmérettetésnek, amelyet eredetileg 

Rimaszombat szokott vendégül látni. Az ottani kultúrház felújítása miatt azonban idén 

Érsekújvár fogadja a közel 150 résztvevőt, akik a háromnapos versenyen vers- és 

prózamondásban, illetve verséneklésben mérettetik meg magukat. A verseny hivatalos 

megnyitóján Sztruhár Izrael Diána, a Csemadok Érsekújvári Területi Választmányának elnöke 

köszöntötte az egybegyűlteket. Elmondta: bár a verseny bölcsője Rimaszombat, most először 

rendezik meg Érsekújvárban, de a kultúrház felújításának befejeztével jövőre ismét 

visszatérhet a megszokott helyszínre. „Évtizedeken át ugyanaz a csapat dolgozott azon, hogy ez 

a verseny méltó keretek között valósuljon meg – szívvel-lélekkel tették a dolgukat” – emelte ki, 

majd külön tapsot kért Povinszky Elvirának, a rimaszombati szervezők motorjának. A verseny 

lélekemelő és támogató szellemiségét is kiemelte: „Amikor a körzeti fordulókban azt látom, 

hogy egy-egy gyerek csalódott, mert nem jutott tovább, mindig elmondom nekik: már azzal is 
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nyertek, hogy foglalkoznak az irodalommal, megszólalnak közönség előtt, és esélyt adnak 

maguknak arra, hogy a bennük rejlő tehetség felszínre törjön.” 

 

Boráros Henrik mozicsillagot kap, de kik lesznek Komárom idei díjazottai? 
2025. április 24. – ma7.sk  

A komáromi városi önkormányzat április 24-én tartotta 17. rendes ülését, melyen azt is 

megszavazták,  idén ki lesz Komárom Díszpolgára, továbbá kik kapnak Pro Urbe-díjat, 

valamint mozicsillagként kinek a neve kerül fel a Tátra mozi előtti Hírességek sétányára. A 

Polgármesteri Díj várományosainak nevét a szombati díjátadásig titok övezi. Ez évben csak 

egyetlen jelölés érkezett a Komárom Díszpolgára megtisztelő címre, s azt a komáromi 

születésű, magyar válogatott labdarúgónak, Priskin Tamásnak meg is szavazták a képviselők. 

Keszegh Béla polgármester hangsúlyozta: ő mindig szívesen tér vissza Komáromba, ahol a 

sportolás, illetve a foci népszerűsítésébe is besegít. Gidró Bonifác, bencés gimnáziumi tanárt 

és igazgatót, a Jókai Közművelődési Egyesület örökös elnökét pedig In memoriam Pro Urbe-

díjra javasolta Andruskó Imre, az egykori helyi bencés gimnázium jogutódjának, a Selye János 

Gimnáziumnak az igazgatója. A polgármester ennek kapcsán leszögezte: ez a díj méltó módja 

lehet az önkormányzat bencés hagyományok iránti tisztelete kifejezésének, amivel a képviselők 

is egyetértettek, vagyis jóváhagyták e díj adományozását.     

    
A magyar nagykövetet fogadta az új szerb miniszterelnök 

2025. április 24. – Pannon RTV 

Bemutatkozó látogatáson fogadta Ðuro Macut Szerbia új miniszterelnöke Magyar Józsefet, 

Magyarország belgrádi nagykövetét. A két ország egymás iránti tisztelete, kapcsolatainak 

magas szintű ápolása, erős gazdasági együttműködése és a két országban élő magyar és szerb 

nemzeti közösség szerepe a stratégiai partnerség folytatására ösztönöz - állapították meg a 

felek. Ebben az új szerb kabinet kiszámítható partnere lesz Magyarországnak - hangzott el. A 

két ország energiabiztonsága az egyik elsőrendű kérdés. A folyamatos gázszállítás, új 

kőolajvezeték és egy újabb távvezeték építése Magyarország és Szerbia ellátásbiztonságát teszi 

kiszámíthatóvá.  Magyar részről értékeljük a Macut-kormány elköteleződését a Vajdasági 

Magyar Szövetséggel való koalíciós partnerség erősítése és a magyarországi szerbek 

támogatása iránt - olvasható a belgrádi Magyar Nagykövetség Facebook oldalán megjelent 

közleményben. 

 

Az Elgas és a Zentai Közkórház is támogatásban részesül 
2025. április 24. – Pannon RTV 

Megtartotta 9. rendes ülését a zentai KKT. A képviselők egyebek mellett döntöttek a 

költségvetés módosításáról, így a köztársaságtól érkezett 100 millió dináros segély elosztására 

is sor kerülhet. Az említett összegből az Elgast és a Zentai Közkórházat is támogatni szeretnék. 

Veselin Petrović, a KKT elnöke rendfenntartás céljából úgy döntött, hogy az ülést zárt ajtók 

mögött tartják meg, amelyet az ellenzéki képviselők kifogásoltak, majd heves vita alakult ki. 
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Stojkov Igor, titkár, KKT, Zenta: „Mi betartottuk az ügyrendet. A Községi Képviselő-testület 

elnökének jogában áll rendet tartani az ülésen. Az ezt megelőző ülésen mi beengedtük azokat 

a polgárokat, akik az ellenzéket támogatták, ennek következtében ordibálás volt, kiabálás, és 

mi úgy gondoljuk, hogy a képviselő-testület ülésén ilyennek nincs helye.” 

 

Felszentelésének 100. évfordulóját ünnepli a tóthfalusi Munkás Szent József-

templom 
2025. április 24. – Pannon RTV 

Felszentelésének 100. évfordulóját ünnepli idén a tóthfalusi Munkás Szent József-templom. A 

jubileumi alkalomra a településen május 10-ére ünnepi szentmisével, szoboráldással és 

különböző programokkal készülnek. A tóthfalusi templom alapkőletételére 1902-ben került 

sor, de felszentelve 1925-ben lett. Azóta is szolgálja a híveket. Az évforduló alkalmából az 

egyház és a helyi közösség vezetősége ünnepséggel készül május második hétvégéjén. Utasi 

Jenő, helyi plébános: „A templomunk tehát 1925-ben ébredt fel mély álmából, és ez egy jeles 

ünnep számunkra. A másik, ami nagyon fontos ebben az egészben, tudatosítani az utókornak, 

hogy ki is volt a Tóth házaspár, nekik emléket állítani ezzel az ünneppel ráépítve a család 

gondolatát.” 

 

Támogatás az újvidéki magyar nyelvű óvodai csoportoknak 
2025. április 24. – Pannon RTV 

Táncházas foglalkozáson vettek részt az újvidéki óvodások Játszóház és élőzene várta a 

legfiatalabbakat, akik szervezett buszokkal érkeztek a Petőfi Sándor Magyar Művelődési 

Központba. Az esemény az Újvidéki Magyar Oktatásért Projekt keretében jött létre. Az Újvidéki 

Magyar Oktatásért Projekt keretében 2009 óta szerveznek olyan programokat, amelyek célja, 

hogy megőrizzék és megerősítsék az újvidéki magyar tannyelvű intézményeket. Idén a 

magyarul működő óvodás csoportoké a főszerep. Ez alkalommal egy népzenei, néptáncos 

bemutatón és játszóházon vettek részt a legfiatalabbak. (…)Cseszák Balázs, néptáncoktató, 

Óbecse: „Mindig szeretünk élőzenét vinni ezekre a foglalkozásokra, hiszen jó, hogyha a 

gyerekek látnak hangszereket is. Ilyenkor bemutatjuk azokat a hangszereket, amiket 

hallhatnak a játékok közben, a játékokat is zene kíséri, tehát hallanak élőzenét is, ismerkednek 

a népdalokkal, népi játékokkal, és ilyen módon közelebb hozzuk a magyar népi kultúrát 

hozzájuk.” 

 

35. alkalommal rendezték meg a Középiskolások Népművészeti Vetélkedőjét 
2025. április 25. – Pannon RTV 

35. alkalommal rendezték meg a Középiskolások Népművészeti Vetélkedőjét, amelyre 

Vajdaság számos településéről érkeztek középiskolás résztvevők. A fiatalok énekben, 

hangszeres zenében és néptáncban is megmutatták tudásukat. A verseny ugyanakkor nemcsak 

a megmérettetésről szólt, hanem a találkozásokról, élményekről és a hagyományok közös 

megéléséről is. A program zárásaként a Pendergő tamburazenekar adott koncertet, ezzel téve 

teljessé a napot. 

V
a

jd
a

sá
g

  

https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/felszentelesenek-100-evfordulojat-unnepli-tothfalusi-munkas-szent-jozsef-templom
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/felszentelesenek-100-evfordulojat-unnepli-tothfalusi-munkas-szent-jozsef-templom
https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/tamogatas-az-ujvideki-magyar-nyelvu-ovodai-csoportoknak
https://pannonrtv.com/rovatok/kultura/35-alkalommal-rendeztek-meg-kozepiskolasok-nepmuveszeti-vetelkedojet


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. április 25. 

       
Megelégelte az Európai Bizottság: mielőbb beleszólna a kárpátaljai magyarok 

ügyébe 
2025. április 24. – Mandiner 

Félidejéhez érkezett az ukrán jogszabályok uniós jognak való megfelelésének átvilágítási 

folyamata az Ukrajnának az Európai Unióval folytatott csatlakozási tárgyalásai keretében. Ezt 

Guillaume Mercier, az Európai Bizottság képviselője jelentette be az Európai Pravda 

megkeresésére. Mercier megerősítette, hogy az 1. alapvető kérdések klaszteréről szóló jelentést 

már benyújtották az EU Tanácsának. A 2. belső piac és a 6. külkapcsolatok klaszterről szóló 

jelentések benyújtása a lengyel EU-elnökség vége előtt várható, míg az átvilágítás egészének 

befejezése 2025 őszén várható. „A csatlakozási tárgyalások kezdete óta Ukrajna jelentős 

elkötelezettségről tett tanúbizonyságot, és a folyamatos háború ellenére következetes 

előrelépést tett a kulcsfontosságú reformok végrehajtása terén. A Bizottság minden idők 

leggyorsabb átvilágítási folyamatát biztosította – már több mint a felénél tartunk, és a folyamat 

várhatóan 2025 őszén zárul le” – mondta Guillaume Mercier. A magyarországi blokkolással 

kapcsolatban Mercier hangsúlyozta, hogy a Bizottság a lengyel EU-elnökséggel együttműködve 

dolgozik a megoldások megtalálásán. „Figyelembe kell vennünk az egyes tagállamok egyéni 

aggályait is. Ezért a Bizottság személyes erőfeszítéseket tesz a Magyarország és Ukrajna közötti 

párbeszéd előmozdítására az ukrajnai magyar kisebbség helyzetéről” – tette hozzá. 

 

A nemzeti kisebbségek jogainak védelme Ukrajnában 
2025. április 24. – Kárpátalja.ma 

Dmitro Lubinec, Ukrajna ombudsmanja április 24-én bemutatta annak a különjelentésnek az 

eredményeit, amely a nemzeti kisebbségek (közösségek) és az őshonos népek jogainak 

érvényesülését vizsgálta az Orosz Föderáció Ukrajna elleni fegyveres agressziójának 

körülményei között. Az eseményen részt vettek az állami szervek képviselői, kisebbségi 

közösségek tagjai, valamint nemzetközi partnerek is. A rendezvény megszervezéséhez az 

Európai Tanács ukrajnai irodája is támogatást nyújtott. A különjelentés 75 konkrét ajánlást 

fogalmazott meg az állami szervek számára olyan területeken, mint a nyelvhasználat, oktatás, 

diszkrimináció elleni fellépés és dokumentációs kérdések. Az ajánlások 76%-át már 

végrehajtották, vagy jelenleg is megvalósítás alatt állnak. Lubinec pozitívnak értékelte ezt az 

arányt, de hangsúlyozta, hogy még mindig nem elegendő. 

 

A Kárpát-medencei magyarság is kifejezte szolidaritását a KMKSZ és a kárpátaljai 

magyarság felé 
2025. április 24. – Karpat.in.ua 

A Kárpát-medencei magyarság is kifejezte szolidaritását a KMKSZ és a kárpátaljai magyarság 

felé. Beregszászon, a Rákóczi-főiskola Átriumában tartotta meg éves közgyűlését a Kárpátaljai 

Magyar Kulturális Szövetség, melynek idei jelmonda: Mert egyszer béke lesz. ó, tarts ki addig 
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lélek, védekezz! amit Radnóti Miklóstól kölcsönöztek. Az eseményen többek között részt vettek 

a Kárpát-medencei magyarság szervezeti vezetői is, akik kifejezték a kárpátaljai magyarok és a 

KMKSZ melletti kiállásukat. 

 

Buzánszky Jenő szellemisége előtt tisztelegtek Kárpátalján 
2025. április 24. – Karpat.in.ua 

Idén lenne 100 éves Dombóvár város büszkesége, Buzánszky Jenő, az Aranycsapat legendás 

hátvédje. E jeles évforduló alkalmából Kárpát- medence szerte számos programot valósítanak, 

meg aminek természetesen kiemelt helyszíne Beregszász is ahol a Genius jótékonysági 

alapítvány 13. alkalommal tartotta meg a Buzánszky Jenő Labdarugó Kupát. 

 

Karancson tartották meg a Kárpát-medencei búzaszentelő ünnepséget 
2025. április 25. – Képes Újság 

A drávaszögi Karancs adott otthont e hó 23-án (szerdán) a Magyarok Kenyere – 15 millió 

búzaszem program Kárpát-medencei Búzaszentelő Ünnepségének. Az eseményt – több rangos 

vendég mellett – megtisztelte jelenlétével Jakab István, a magyar Országgyűlés alelnöke, a 

Magyar Gazdakörök és Gazdaszövetkezetek Szövetségének elnöke is. A részt vevő felek az 

egyházi felekezetek közreműködésével, ökumenikus szertartás keretében kérik Isten áldását a 

jó vetésre, a bő termésért, a természeti károk és gondok elhárításáért imádkoznak, valamint a 

gazdálkodókért, akik nem kis munkát végeznek annak érdekében, hogy mindannyiunk 

asztalára jusson mindennapi kenyér. A búzaszentelés, a határ és a gabonaföldek megáldásának 

hagyománya a középkorig nyúlik vissza. Az emberek Szent Márk napja környékén körmenetet 

tartottak a jó termésért és a természeti csapások elhárításáért, a vetést a lelkipásztorok a négy 

égtáj felé fordulva áldották meg. 

 

Megőrizni a nyelvet és erősíteni az identitástudatot – Indul a magyar óvodai és 

bölcsődei beiratkozás Horvátországban 
2025. április 25. – Képes Újság 

Április 28-án kezdődik a gyermekek beiratkozása a pélmonostori Liszt Utcai Magyar Óvodába, 

valamint annak kórógyi és szentlászlói tagozati intézményeibe. Tehát három új óvoda is 

biztosítja a minőségi, anyanyelvű óvodai foglalkozást és nevelést, újdonság pedig, hogy idén 

Pélmonostoron bölcsődei csoport is indul. „Újdonság, hogy idéntől a pélmonostori óvodában 

bölcsődei csoportot is indítunk, ez iránt nagy az érdeklődés. Emellett bízom abban mindhárom 

intézményünk vonatkozásában, hogy azok a gyerekek, akik még nem tankötelesek, jövőre is 

óvodáink növendékei maradnak. Április 28-tól pedig várjuk szeretettel az új gyerekeket is. 

Óvodai programunk teljesen ingyenes, amiért köszönettel tartozunk Magyarország 

Nemzetpolitikai Államtitkárságának és a Bethlen Gábor Alapnak – tudtuk meg Pálinkás 

Krisztiántól, az intézmény vezetőjétől. 
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Négy évtized a sürgősség szolgálatában – dr. Sičajmov Ibolya ezüst érdemérem 

kitüntetésben részesült 
2025. április 25. – Képes Újság 

Dr. Sičajmov Ibolya nem a fehér köpenyes rendelői nyugalomban találta meg önmagát, hanem 

a szirénák, sürgős döntések és éjszakai riasztások világában. A sürgősségi ellátás lett az igazi 

terepe – az a hely, ahol pillanatok alatt kellett cselekedni, gyakran kevés eszközzel, de 

határozottan, gyorsan és emberséggel. „Én nem tudnám elképzelni, hogy számítógép mögött 

ülve dolgozzam” – vallotta egy korábbi, vele készített riportunkban.  

 

Vödrök, népviselet és jókedv – húsvéti locsolkodás Csúzán és Vörösmarton 
2025. április 25. – Képes Újság 

Mint minden évben, most is a HMDK csúzai Csárdás néptáncegyüttesének, valamint a helyi 

Ács Gedeon Magyar Ifjúsági Egyesület tagjai vállalták magukra a locsolkodás megszervezését 

és lebonyolítását. A fiúk népviseletbe öltözve, lovas szekéren járták végig Csúzát és 

Vörösmartot és látogatták sorra a lányos házakat. Az eseményt harmonikaszó és énekszó 

színesítette, a jókedv és nevetés pedig végigkísérte a napot – ahogy az a hagyományos húsvéti 

locsolkodáshoz illik. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. április 24. – Kossuth Rádió 

 

Belgrádban a miniszterelnök lemondását követően Húsvét előtt megalakult az új szerbiai 

kormány, amelynek továbbra is tagja a Vajdasági Magyar Szövetség. A legbefolyásosabb 

délvidéki magyar érdekvédelmi szervezet nyolc államtitkára révén veszi ki részét a kabinet 

munkájából. Pásztor Bálint,. a VMSZ elnöke hangsúlyozta, jó irányba változik a helyzet az 

országban, a Vajdasági Magyar Szövetség ugyanolyan módon képzeli el a részvételét a 

kormánykoalíció munkájában, ahogy az elmúlt 10 évben is számos mandátum alatt történt"  

  

Hat speciális virtuális valóság szemüveget adott át a Csíkszeredai Megyei Sürgősségi Kórház 

intenzív terápiás osztályának Magyarország Csíkszeredai Főkonzulátusa és a Csíki Vállalkozók 

Egyesülete. A több mint harmincezer lejes, azaz csaknem két és félmillió forintnak megfelelő 

adományt a múlt év novemberében szervezett XI. Jótékonysági Katalin-bál bevételének egy 

részéből biztosították.  
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Számos évfordulót ünnepel az Erdélyi Múzeum Egyesület. A szervezetet 165 évvel ezelőtt 

alapították az erdélyi tudományos és irodalmi élet fellendítésére. Az egyesület egészen 1949-ig 

működött, ekkor a szocialista államhatalom megszüntette. Az EME a rendszerváltást követő 

évben, 1990-ben alakult újjá, így idén ünnepli újraszervezésének 35. évfordulóját. 

  

Ezúttal a méhek munkájával ismerkedtek meg a Csillagocska Református Zeneóvoda 

apróságai. Az Érmelléki Gazdák Egyesülete néhány évvel ezelőtt indította el azt a programját, 

amelynek során az óvodások kilátogathatnak különböző ültetvényekre és testközelből nézhetik 

meg, hogyan is néz ki egy barackos, egy almás, illetve láthatják, hogyan kerül az asztalra a 

kenyér. Most egy méhészetben jártak.  

  

Muzslyán 307 pálinka-, illetve likőrmintát kóstolhatott meg a 3. nemzetközi pálinkafesztivál 

zsűrije, a zárórendezvény az eredmények összegzéséről, a díjak kiosztásáról szólt.  

  

Április 18-án ünnepelte megalapításának 80. évfordulóját Arad elsőszámú labdarúgócsapata, 

az UTA. A piros-fehér mezes együttes a román labdarúgás másik magyar identitású csapatával, 

a sepsiszentgyörgyi Sepsi OSK-val játszott bajnoki mérkőzést az évfordulón, de azt megelőzően 

egész héten különböző programokra várták a szurkolókat. Az egyesület magyar eredetével 

mindenki tisztában van Aradon, a csapatban ráadásul egykori magyar válogatottak, például az 

Aranycsapat tagja, Lóránt Gyula is játszott. A jelenlegi klubtulajdonos Mészár Sándor 

sportmenedzser, aki 12-13 éve vette át az akkor csődbe jutott UTÁ-t, és új alapokra helyezte, a 

negyedik ligából a román élvonalba vezette. 


